
 

Sammanträdesprotokoll 
 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesdatum 
2024-01-22  

Paragrafer 
1-22 

 

Plats och tid 
 
 

Tingssalen 14:00-16:26 
Beslutande ledamöter 
 

Se bilaga 1 till kommunfullmäktiges protokoll   

Övriga närvarande Jens Odevall, kommunchef 
Anton Karlsson, kommunsekreterare 
Jan-Olof Olsson, ordförande för revisorerna 
Anna-Karin Nilsson, e-förslagställare  
Jörgen Jannerstrand (M), icke tjänstgörande ersättare §§ 1-15  

Justerare Jeanette Sandström (S) och Marcel van Luijn (M) med Carl Malgerud (M) som 
ersättare 

 

Justeringens plats och tid Digitalt 2024-01-29 16:50 
 

Underskrifter 
 Sekreterare ……………………………………………………………………………………………... 
 Anton Karlsson 

 Ordförande ……………………………………………………………………………………………... 
 Ann Nilsson (S) 

 Justerare ……………………………………………………………………………………………… 
 Jeanette Sandström (S) och Marcel van Luijn (M)  

ANSLAGSBEVIS – anslås på kommunens digitala anslagstavla www.borgholm.se 
Protokollet anslås 
Datum då anslaget sätts upp 2024-01-29 Datum då anslaget tas ned 2024-02-19 

Förvaringsplats för protokollet Kommunledningskontoret 
 

 
 

1S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
15

21
69

0-
be

80
-4

b2
2-

9c
1e

-1
91

39
34

ab
68

d



 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Innehållsförteckning: 
 

§ 1 Godkännande av kungörelse   3 

§ 2 Godkännande av dagordning   4 

§ 3 Val av justerare   5 

§ 4 Allmänhetens frågestund   6 

§ 5 Information revisorerna   7 

§ 6 E-Förslag: Fria Busskort till samtliga gymnasieelever 2022/74 008  8 - 10 

§ 7 E-förslag: Rådjursproblemet i Borgholms tätort 2023/95 008  11 - 12 

§ 8 Anmälan: Interpellation, angående bidrag till Ibn Rushd, till 
kommunstyrelsens ordförande, från Rolf Edmark (SD) 

2023/7 101  13 - 14 

§ 9 Interpellationsvar från kommunstyrelsens ordförande angående 
miljö- och hållbarhetsrådet 

2023/7 101  15 - 16 

§ 10 Avsägelse Gia Thörnquist (S) miljö- och byggnadsnämnden 2022/165 102  17 

§ 11 Avsägelse Lenamarie Wikström (M) ledamot kommunfullmäktige, 
ersättare i kommunstyrelsen och andre vice ordförande i 
valberedningen i Borgholms kommun 

2022/165 102  18 

§ 12 Avsägelse Stefan Fransson (M) som ersättare i Borgholms energi 
och Borgholms hem 

2022/165 102  19 

§ 13 Val av vice-ordförande IT-nämnden (från Mörbylångas kommun) 2022/165 102  20 

§ 14 Utökad budgetram utbildningsnämnden 2024 2023/45 041  21 - 22 

§ 15 Tilläggsanslag socialnämnden 2023 2023/45 041  23 - 24 

§ 16 Tilläggsanslag utbildningsnämnden 2023 2022/95 041  25 - 26 

§ 17 Aktieägartillskott Borgholmshem 2023/176 792  27 - 28 

§ 18 Avsiktsförklaring angående skolskjuts- och trafikupphandling 2023/137 059  29 - 30 

§ 19 Motion (Erik Arvidsson SD) -Ta bort vegetariska dagen i skolan 2023/106 109  31 - 32 

§ 20 Motion (Erik Arvidsson SD)- Möjlighet till utveckling av översta 
våningen på Kronomagasinet 

2023/104 109  33 

§ 21 Motion (Carl Malgerud M) - Utveckling och samordning av turism 
samt kultur och natur på Öland 

2021/173 109  34 - 35 

§ 22 Motion (Carl Malgerud M) - Om att snarast tydliggöra flyttplaner i 
samband med det nya boendet på Ekbacka 

2022/151 109  36 - 41 

 
 

2S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
15

21
69

0-
be

80
-4

b2
2-

9c
1e

-1
91

39
34

ab
68

d



Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-01-22  1 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 1  

Godkännande av kungörelse 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna kungörelsen. 
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§ 2  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  godkänna dagordningen med följande tillägg: 

- Nytt ärende 12: Avsägelse Stefan Fransson (M) som ersättare i styrelserna för 
Borgholm Energi AB och Borgholmshem AB. 
 

- Nytt ärende13: Val av vice ordförande IT-nämnden (från Mörbylånga kommun). 
 

Dagens sammanträde 
Ordförande informerade kommunfullmäktige att sedan handlingarna skickades ut har en 
avsägelse från Stefan Fransson (M) och ett valärende angående vice ordförande för IT-
nämnden lagts till dagordningen.  
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§ 3  

Val av justerare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 utse Jeanette Sandström (S) och Marcel van Luijn (M) som justerare tillika rösträknare, 
med Carl Malgerud (M) som ersättare. 

att2 protokollet justeras måndagen 2024-01-29, digitalt. 

 

Ärendebeskrivning  
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunfullmäktige välja två ledamöter som 
tillsammans med ordföranden justerar protokollet från sammanträdet och att assistera 
ordföranden vid röstsammanräkningar. Det ska också väljas en ersättare till de två valda 
justerarna. 

5S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
15

21
69

0-
be

80
-4

b2
2-

9c
1e

-1
91

39
34

ab
68

d



Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-01-22  4 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 4  

Allmänhetens frågestund 

Ärendet utgår eftersom inga frågeställningar inkommit från allmänheten. 
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§ 5  

Information revisorerna 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  tacka revisorerna för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 
Kommunens revisorer har låtit genomföra en granskning om kommunkoncernens långsiktiga 
finansiella och verksamhetsmässiga planering.  

Deras sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen till viss del säkerställt en 
tillräckligt långsiktig finansiell och verksamhetsmässig planering i syfte att möta de 
utmaningar, såväl verksamhetsmässiga som ekonomiska, som kommunkoncernen står inför 
de kommande åren. 

Granskningen har tillställts kommunstyrelsen och Borgholms Energi AB, och förväntas 
komma in till februari månad. 

Beslutsunderlag 
Granskning långsiktig planering 2024-01-12 
Rapport – Långsiktig planering 2024-01-12 

Dagens sammanträde 
Ordförande för revisorerna, Jan-Olof Olsson, redogör granskningen om kommunens 
långsiktiga finansiella och verksamhetsmässiga planering. 

Revisorerna finner inget att anmärka på. Däremot finns det rekommendationer för att göra 
den långsiktiga planeringen mer ändamålsenlig. Detta genom ett flertal förslag, som att flytta 
fram planeringshorisont från fyra till fem eller tio år. Under granskningen har önskemål om 
förtydligande om koncerntänkandet framförts av bolagen. 

Granskningen har tillställts kommunstyrelsen och Borgholm Energi AB, och förväntas komma 
in till februari månad. 
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§ 6 Diarienummer 2022/74 008 KS 

E-Förslag: Fria Busskort till samtliga gymnasieelever 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 tillköpa fritidsbiljetter för resor till hemmet och till inackorderingsstället, för kalenderår 
2024, till en uppskattad kostnad på 79 450 kr. 

  Kostnaden ska belasta kommunstyrelsens budget för oförutsedda händelser 
(1010/1300). 

att2 de tillköpta fritidsbiljetterna är kostnadsfria för inackorderade gymnasieelever i 
Kalmar kommun, 20 år eller yngre, som är folkbokförda i Borgholms kommun. 

att3 tacka förslagsställaren och anse e-förslaget bifallet. 

Ärendebeskrivning 
Ett e-förslag inkom 2021-08-18 till kommunen. Förslagsställaren vill ha fria busskort för 
samtliga gymnasieelever som är folkbokförda i kommunen oavsett om de har 
inackorderingsbidrag för bostad i Kalmar eller inte. Förslaget publicerades och fick 45 röster.   

Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-21 att lämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning.  

Kommunfullmäktiges arbetsutskott gav, med hänsyn till kommunfullmäktiges beslut, 
kommunchefen i uppdrag att ta fram ett kostnadsberäknat beslutsunderlag på hur man på 
det mest kostnadseffektiva sättet kan tillhandahålla kostnadsfria hemresor, tur och retur, för 
inackorderade elever i Kalmar kommun. Detta gäller elever som är 20 år eller yngre. 

Beslutsunderlag 
 
E-post från Kalmar länstrafik, med kostnadsberäkning för fritidsbiljetter 2023-11-17 
E-förslag 2021-08-17 Fria busskort till samtliga gymnasieelever 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-03-21 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslut 2023-11-07 § 201 
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Bedömning 
Kommunen är väl medveten om att förutsättningarna för gymnasieelever varierar beroende 
på var i kommunen man bor. Avstånden i norr är så stora att många gymnasieelever bor 
inackorderade i Kalmar. Detsamma gäller även på östra sidan eftersom kommunikationerna 
där inte alltid medger dagspendling om inte föräldrar kan skjutsa del av sträckan. De elever 
som får inackorderingsbidrag får idag inte fria busskort.  

Enligt uppgifter kommunen inhämtat från gymnasieförbundet är det möjligt rent juridiskt för 
kommunen att själv bekosta bussresor för elever som inte har rätt till det enligt 
gymnasieförbundets regelverk. Denna tjänsteskrivelse presenterar en beräkning på det mest 
kostnadseffektiva sättet att tillgodose de inackorderade eleverna med hemresor till 
Borgholms kommun.  

Kostnadsberäkningen bygger på att kommunen vill undersöka hur man på minst 
kostnadskrävande sätt kan erbjuda alla gymnasieelever som är 20 år eller yngre, och 
folkbokförda i kommunen, fria hemresor från sitt boende i Kalmar. 

Konsekvensanalys 
Kostnaden, om förslaget genomförs, kommer att falla på kommunen. Kommunen har samrått 
med gymnasieförbundet, som inte anser sig ha ekonomi för förslaget. Om 
gymnasieförbundet skulle genomföra förslaget skulle också likabehandlingsprincipen kräva 
att alla elever inom förbundet skulle få fria busskort.  

Kalmar länstrafik presenterade, med e-post 2023-11-17, en uppskattad beräkning av 
kostnaden att tillgodose inackorderade elever med tur och returresor hem till Borgholms 
kommun. De föreslog att en fritidsbiljett för de inackorderade eleverna är den mest 
kostnadseffektiva lösningen. Priset per termin och elev är 1 135 kr, för kalenderår 2024. 
Uppskattningen landar på 79 450 kr, och utgår ifrån att det är 35 inackorderade elever som 
är berättigade ett fritidskort från kommunen, enligt detta förslag, och att priset är 2270 kr per 
elev för båda terminerna. 

Dagens sammanträde 
I fullmäktige ställdes frågan, av Marcel van Luijn (M), om huruvida Borgholms kommun 
kommer att köpa in biljetter till alla elever som är berättigade till fritidsbiljett eller bara de som 
avser att nyttja den. Ilko Corkovic (S) replikerade att det är bara de biljetter som hämtas ut 
som kommunen kommer att betala för. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S), Sara Kånåhols (V), Marcel van Luijn (M), Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutet skickas till 
Kalmar länstrafik 
Ekonomichef 
Utbildningschef 
Kommunchef 
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§ 7 Diarienummer 2023/95 008 KS 

E-förslag: Rådjursproblemet i Borgholms tätort 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 uppdra åt samordnaren för kommunjägarna att föra dialog med jaktlagen om utökad 
avskjutning av rådjur i Borgholm, i första hand i nära anslutning till tätort. 

att2 tacka förslagsställaren och anse e-förslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
I ett e-förslag som inkom 2022-09-29 framförs problemet med att rådjur frekventerar 
villaträdgårdar i tätorten Borgholm och att rådjuren äter upp odlingar. Förslagsställaren vill att 
Borgholms kommun skjuter av rådjuren som uppfattas som halvtama. E-förslaget har fått 
tillräckligt många röster (67) för att lämnas till kommunfullmäktige för beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag och kontakt med kommunjägarnas samordnare.  

Jaktsäsongen för rådjur löper mellan den 1 oktober och den 31 januari. Från den 16 augusti 
till den 30 september samt mellan den 1 maj och den 15 juni får vuxna hannar med horn 
jagas i formen smyg- och vaktjakt. Den jaktformen gäller även för kid, yngre än ett år, som 
dock endast får jagas under september månad. Ovanstående regleras i 2 § 
Jaktförordningen. 

Kommunjägarna i Borgholms kommun har tillstånd att bedriva skyddsjakt och behöver 
endast meddela polismyndigheten tidpunkt och plats. Det innebär att kommunfullmäktige kan 
besluta att kommunjägare ska skjuta av rådjur på kommunal mark inom detaljplanelagt 
område. Gäller det andra fastighetsägares tomter krävs dock tillstånd från varje 
fastighetsägare eller samfällighet. Att skjuta av rådjur inom detaljplanelagt område är således 
fullt möjligt fram till den 31 januari 2024. 

Att ge kommunjägarna i uppdrag att skjuta av rådjur innebär kostnader i form av resor, 
arbetstid och omhändertagande av rådjuren.    

Enligt kommunjägarnas samordnare är det svårt att bedöma effekten av jakt inom tätbebyggt 
område men uppskattningsvis behöver mellan 30 - 50 rådjur skjutas under höst/ vinter för en 
påvisbar förändring. Av säkerhetsskäl är endast jakt med hagel aktuellt. Samordnaren har 
även framfört att skott med hagel låter högt och att det kan bli opinionsbildning mot jakten. 
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Bedömning 
Ett alternativ för att möta behoven kan vara att föra en dialog med befintliga jaktlag omkring 
tätorten Borgholm. Detta i syfte att öka jakten på rådjur och på så sätt minska antalet även i 
tätorten. 

Konsekvensanalys 
Ett bifall till förslaget innebär att rådjursbeståndet inom tätbebyggt område minskar och att 
situationen för drabbade fastighetsägare förbättras.  
 
Ett bifall kan väcka obehag hos delar av invånarna.  

Ett bifall för jakt innebär kostnader för kommunen. Djuren ska vidare tas omhand, tas ur, 
styckas och köttet tillvaratas. Riktlinjer för vem som har ansvar för detta saknas.  

Ett avslag innebär att fastighetsägarna själva får hitta lösningar på problemet. 

Dagens sammanträde 
Förslagsställaren redogjorde för sitt förslag för kommunfullmäktige och ställde två frågor. 
Den första frågan handlade om hur kommunen ska få jaktlagen att utöka jakten så pass 
mycket att det ger effekt. Den andra frågan handlade om hur och när kommunen tänkt att 
följa upp beslutet? 

Ilko Corkovic (S) replikerade att kommunen ska ha en löpande dialog kring arbetet och att 
kommunchefen ska undersöka hur beslutet bäst kan följas upp. Han uppgav också att det 
inte går att ge ett detaljerat svar på frågorna som förslagsställaren framförde i dagsläget, 
men att detaljerade lösningar arbetas fram. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
Kommunchefen 
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§ 8 Diarienummer 2023/7 101 KS 

Anmälan: Interpellation, angående bidrag till Ibn Rushd , till 
kommunstyrelsens ordförande, från Rolf Edmark (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  ge Rolf Edmark (SD) rätt att ställa interpellation vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde 2024-02-19. 

 

Ärendebeskrivning 
Rolf Edmark (SD) vill ställa följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ilko 
Corrkovic (S): 

Kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott beslutade enligt §44, 2023-11-09, att tilldela lbn 
Rushd 18 657 kr i bidrag för 2022. För 2021 tilldelades lbn Rushd 43 605 kr av Borgholms 
kommun. 

Det har i en rapport framkommit att lbn Rushd undervisat barn med ett studiematerial som 
bland annat uppmanar till barnaga, säger att homosexualitet är en synd, innehåller 
antisemitiska konspirationsteorier, hyllar hederskultur och barn- kusinäktenskap, förordar 
att muslimska barn inte ska beblanda sig med icke muslimska barn m fl avarter och 
galenskaper som på alla sätt avviker från den värdegrund och många av de lagar som det 
svenska samhället vilar på. 

lbn Rushd är ålagda att betala tillbaka 147 000 kr till staten eftersom demokrativillkoret inte 
efterlevts. 

Flera kommuner och regioner har beslutat att stoppa bidragen till lbn Rushd. 

 

Ordförande i utskottet Kerstin Kyhlberg E gvall (S) säger enligt ett citat i ÖB 2024-01-
11, "Vi har haft kontakt med lbn Rushd under 2023 och vi fann ingenting att kritisera". 

 

Frågor: 

1. Anser Kommunstyrelsens ordförande (KsO) att kultur- och fritidsutskottet fattat ett klok och 
korrekt beslut, givet den informationen som adderats till om lbn Rushd under 2023 ? Om så, 
har KsO fått information före beslutet eller en återrapportering efter beslutet som kan sägas 
innebära att kommunstyrelsen godkänt beslutet? 
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2. Anser KsO att svenska kommuner och regioner i allmänhet och Borgholms kommun i 
synnerhet, ska bevilja bidrag till organisationer som undervisar barn och vuxna om 
företeelser, sedvänjor och olagliga ritualer som går helt emot den värdegrund och det 
levnadssätt som gäller i Sverige? En sluten och inåtvänd verksamhet som dessutom 
omöjliggör en nödvändig integration i det svenska samhället. 

 

3. Har ordförande Kerstin Kyhlberg Engvall deltagit i beredningen av beslutet att bevilja lbn 
Rushd bidrag för 2022 genom sina kontakter och uppföljning som citeras i ÖB? Om så har 
hon indirekt deltagit i beslutet och väl varit jävig hela tiden, även om det formella 
ordförandeskapet överläts till vice ordförande på utskottets beslutsmöte den 9 november? 

 

Beslutsunderlag 
Interpellation, angående bidrag till Ibn Rushd , till kommunstyrelsens ordförande, från Rolf 
Edmark (SD) 2024-01-12 
 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsens ordförande 
• Interpellationsställaren 
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§ 9 Diarienummer 2023/7 101 KS 

Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande 
angående miljö- och hållbarhetsrådet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  anse interpellation besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 
På kommunfullmäktigesammanträdet 2024-01-22 gavs Marcel van Luijn (M) rätten att ställa 
en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ilko Corkovic (S) angående miljö- och 
hållbarhetsrådet. 

Följande frågor ställdes:  

1. Vilka är Miljö- och hållbarhetsrådets ledamöter utöver KSAU? 

2. Hur många sammanträden har rådet haft under 2023? 

3. Är dessa protokollförda? Om inte, varför inte? 

4. Vilka är de viktigaste frågorna som har diskuterats? 

5. Tycker du att det har fungerad bra med Miljö- och hållbarhetsrådet? 

6. Vad är färdplanen och de viktigaste frågorna för 2024-2026? 

7. Kan vi få en årlig återrapportering till kommunfullmäktige av rådets viktiga arbete? 

Beslutsunderlag 
Beslut KF 2023-12-11 § 189 
Svar på interpellation från Marcel - mijö-och hållbarhetsrådet 2024-01-12 
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Dagens sammanträde 
Ilko Corkovic framförde följande svar: 

Under våren 2023 togs ett förslag till sammansättning och arbetsfromer för det nya miljö- och 
hållbarhetsrådet. Vid kommunstyrelsens sammanträde i april utgick ärendet från 
dagordningen då beredningen av ärendet inte var tillfyllest. Därefter har båda 
tjänstepersonerna slutat eller var föräldralediga. Ersättningsrekryteringar har pågått och nu i 
skrivande stund finns en av tjänstepersonerna på plats vilket innebär att ärendet kommer att 
beredas och lyftas för beslut i kommunstyrelsen.   

Miljö- och hållbarhetsfrågorna är oerhört viktiga vilket avspeglas i fullmäktigemålen som helt 
och hållet utgår från Agenda 2030. Och det dagliga arbetet har pågått i alla nämnder och 
styrelser med konkreta insatser för bättre miljö, klimat och hållbarhet. Självklart kommer 
rådet att återrapportera sitt arbete till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  

 

Beslutet skickas till 
• Interpellationsställaren 
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§ 10 Diarienummer 2022/165 102 KS 

Avsägelse Gia Thörnqvist (S) miljö- och byggnadsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1  godkänna Gia Thörnqvist (S) avsägelse som ledamot i miljö- och byggnadsnämnden. 

att2 utse Marie-Helen Ståhl (S) till ledamot i miljö- och byggnadsnämnden. 
 

att3 utse Leif Nilsson (S) till ersättare i miljö- och byggnadsnämnden. 
 

Ärendebeskrivning 
Gia Thörnqvist inkom med en avsägelse som ledamot i miljö- och byggnadsnämnden 2023-
12-27. Kommunfullmäktige ska därmed utse en ny ledamot i miljö- och byggnadsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse Gia Thörnquist (S) som ledamot i miljö- och byggnadsnämnden 2024-01-03 

Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ordförande konstaterar att han är positiv till att Gia Thörnqvist (S) 
fortsätter sitt engagemang i kommunfullmäktige och föreslår Marie-Helen Ståhl som ledamot 
i miljö- och byggnadsnämnden. Leif Nilsson (S) föreslås som ersättare i miljö- och 
byggnadsnämnden i Marie-Helen Ståhls ställe. 

 

Yrkande 
Ilko Corkovic yrkar på att utse Leif Nilsson (S) till ersättare i miljö- och byggnadsnämnden 
och Marie-Helen Ståhl till ledamot i miljö- och byggnadsnämnden. 

Beslutet skickas till 
• Vald ledamot och ersättare 
• HR-chef 
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§ 11 Diarienummer 2022/165 102 KS 

Avsägelse Lenamarie Wikström (M) ledamot 
kommunfullmäktige, ersättare i kommunstyrelsen och 
andre-vice ordförande i valberedningen  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  godkänna avsägelsen från Lenamarie Wikström (M) som ledamot i kommunfullmäktige, 
ersättare i kommunstyrelsen och andre-vice ordförande i valberedningen. 

att utse Ann-Louise Karlsson (M) till ersättare i kommunstyrelsen. 
 

att utse Kristina Linåker (M) till andre-vice ordförande i valberedningen. 
 

Ärendebeskrivning 
Lenamarie Wikström (M) inkom 2024-01-08 med en avsägelse som ledamot i 
kommunfullmäktige, ersättare i kommunstyrelsen och andre vice-ordförande i 
valberedningen. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse Lenamarie Wikström 2024-01-08 

Dagens sammanträde 
Carl Malgerud (M) konstaterade att han är positiv till att ha kvar Lenamarie Wikströms 
engagemang i valnämnden och partiet. Vidare föreslår han att Ann Louise Karlsson (M) 
utses till ersättare i kommunstyrelsen och Kristina Linåker till andre-vice ordförande i 
valberedningen. 

Yrkande 
Carl Malgerud (M) yrkar på att utse Ann-Louise Karlsson (M) till ersättare i kommunstyrelsen 
och att utse Kristina Linåker (M) till andre-vice ordförande i valberedningen. 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Kalmar län 
• Vald ledamot och vice-ordförande 
• HR-chef 
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§ 12 Diarienummer 2022/165 102 KS 

Avsägelse Stefan Fransson (M) som ersättare i styrelserna  
för Borgholm Energi AB och Borgholmshem AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  godkänna avsägelsen från Stefan Fransson (M). 

att utse Torbjörn Johansson (FÖL) till ersättare i styrelsen för Borgholm Energi AB. 

Ärendebeskrivning 
En avsägelse inkom från Stefan Fransson (M) som ersättare i styrelserna för Borgholm 
Energi AB och Borgholmshem AB. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse Stefan Fransson som ersättare i styrelserna för Borgholm Energi AB och 
Borgholmshem AB 2024-01-16. 

Dagens sammanträde 
Carl Malgerud (M) konstaterar att Stefan Fransson inte har möjlighet att fortsätta med 
nämnda uppdrag och att Moderaterna avser att ersätta honom med Torbjörn Johansson 
(FÖL) och att återkomma med ersättare i styrelsen för Borgholmshem AB. 

Yrkande 
Carl Malgerud (M) yrkar på att utse Torbjörn Johansson (FÖL) till ersättare i styrelsen för 
Borgholm Energi AB. 

Beslutet skickas till 
• Vald ersättare 
• HR-chef 
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§ 13 Diarienummer 2022/165 102 KS 

Val av vice ordförande IT-nämnden (från Mörbylångas 
kommun) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att utse Patrik Löfvin (M) från Mörbylånga kommun till vice ordförande i den 
gemensamma IT-nämnden för perioden 2024-01-01 till 2026-12-31. 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2024-01-01 har Borgholms kommun och Mörbylånga kommun en gemensam IT-
nämnd. Kommunfullmäktige 2023-12-11 § 194 beslutade att utse Eva-Lena Israelsson till 
ordförande för nämnden. Däremot avvaktade fullmäktige med att utse en vice ordförande då 
denna post ska besättas av en ledamot från Mörbylångas kommun. 

Enligt IT-nämndens reglemente § 7 ska kommunfullmäktige i värdkommunen för den 
gemensamma nämnden tillsätta ordförande och vice-ordförande, i och med att nämnden 
ingår i värdkommunens organisation. Således behöver kommunfullmäktige i Borgholms 
kommun fatta ett beslut för att tillsätta Mörbylånga kommuns nominerade kandidat, som 
enligt e-post inkommet 2024-01-19 är Patrik Löfvin (M). 

Beslutsunderlag 
Mörbylångas förslag till vice ordförande i IT-nämnden 2024-01-19 

Dagens sammanträde 
Kommunchef Jens Odevall redogör för kommunfullmäktige varför Mörbylångas kommuns 
kandidat till vice-ordförande i IT-nämnden måste beslutas i Borgholm kommuns 
kommunfullmäktige. Anledningen är att denna post bara kan tillsättas av värdkommunen, 
vilket i IT-nämndens fall är Borgholm kommun. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• IT-chef 
• Mörbylångas kommun 
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§ 14 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Utökad budgetram utbildningsnämnden 2024 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 öka budgetramen för utbildningsnämnden med 1,8 mkr avseende ökade kostnader 
för skolskjuts. 

att2  finansiera ökad budgetram från resultatet. 

att3  uppmana utbildningsnämnden att vidta nödvändiga åtgärder för att nå en budget i 
balans 2024. 

Ärendebeskrivning 
Utbildningsnämnden har beslutat föreslå kommunfullmäktige att utöka nämndens budgetram 
2024 med 4 500 tkr. Detta då kostnaderna avseende skolskjuts ökar med motsvarande        
1 800 tkr, fastighetskostnader ökar motsvarande 1 500 tkr samt IT-kostnader ökar 
motsvarande 400 tkr. 

De åtgärder nämnden i övrigt har föreslagit, för att anpassa sig till budgetramen, är en 
sammanslagning av förskolorna Björkviken och Hasselbacken som genomförs under 2024, 
motsvarande 200 tkr, samt gett ett uppdrag till förvaltningen att anpassa verksamheten 
utifrån resterande 600 tkr. 

Beslutsunderlag 
Utbildningsnämndens beslut § 91 2023 
Förslag på anpassningar inför budget 2024 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 september 2023 
 
Bedömning 
Inför budget 2024 uppgår det budgeterade resultatet till 11,6 mkr vilket motsvarar 1,4% av 
skatter och bidrag. Finansiering av utökad budgetram från resultatet medför ett budgeterat 
resultat på 9,8 mkr och motsvarar 1,2 % av skatter och bidrag.  

Utbildningsnämnden har svårt att påverka skolskjutskostnaderna då dessa upphandlas och 
utförs av Kalmar Länstrafik. Vad gäller fastighetskostnader och övrig skolskjutstrafik bedöms 
dessa osäkra för 2024. De utökade IT-kostnaderna avser utbyte av elevdatorer, vilket borde 
kunna hanteras inom nämndens anslagsområden. 

21S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 8
15

21
69

0-
be

80
-4

b2
2-

9c
1e

-1
91

39
34

ab
68

d



 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

Konsekvensanalys 
Det budgeterade resultatet minskar från 11,6 mkr till 9,8 mkr. För året uppnår inte kommunen 
det finansiella målet på 2% för det enskilda året. Målet uppnås dock under mandat- och 
planperioden förutsatt att budgeterad nivå uppnås under kommande år.  

Yrkande 
Socialdemokraterna yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Utbildningsnämnden 
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§ 15 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Tilläggsanslag socialnämnden 2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna tilläggsbudget på 2 100 000 kronor. 

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden beslutade 2023-11-29 §137 att äska 2,1 mkr då redovisningsprinciper för 
statsbidrag ändrats för 2023.  

Då Socialstyrelsen och Rådet för kommunal redovisning (RKR) har utkommit med nya 
riktlinjer gällande statsbidragen och deras redovisningsprinciper ändras förutsättningarna att 
hålla en budget i balans 2023.  

Socialförvaltningen erhåller extra medel avseende statsbidragen Kompetensutveckling 
specialistundersköterska och Subventionerade familjehemsplaceringar, på grund av att alla 
kommuner inte har rekvirerat medel vid första utlysningen. Medel betalas ut under december 
månad och uppgår till 412 642 kr respektive 33 948 kr. Detta gör att prognosen för 
förvaltningen på helår sänks från -2,5 mkr till -2,1 mkr. 

Beslutsunderlag 
Beslut socialnämnden 2023-11-29 § 137 
Tjänsteskrivelse – Tilläggsanslag socialnämnden 2023 2023-12-22 

Konsekvensanalys 
Kommunens budgeterade resultat är 15 383 mkr och sänks då med motsvarande 
tilläggsäskande till 13 283 mkr.  

Dagens sammanträde 
Marcel van Luijn (M) ställde frågan om varför äskandet görs så sent och ifrågasätter om det 
är rimligt att ta ett beslut som ej går att verkställa. Ett alternativt förfarande skulle vara att 
rösta nej och ta underskottet på resultatet i stället, vilket skulle leda till samma effekt i 
slutändan. 

Kommunchef Jens Odevall tydliggjorde i och med detta att det handlar om nämndens 
ansvarsskyldighet och rapporteringsskyldighet till kommunfullmäktige och ska ses som en 
redovisningsteknisk åtgärd.  
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Yrkande 
Jeanette Sandström (S) och Ilko Corkovic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
Ekonomichef 
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§ 16 Diarienummer 2022/95 041 KS 

Tilläggsanslag utbildningsnämnden 2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå tilläggsanslaget från utbildningsnämnden på 1 410 000 kronor. 

Ärendebeskrivning 
Utbildningsnämnden har i november beslutat om att nämnden ska efterfråga ett 
tilläggsanslag då nämnden överskrider budget med motsvarande 1 410 000 kronor. 

Beslutsunderlag 
Beslut utbildningsnämnden 2023-11-29 § 117 
Tjänsteskrivelse – tilläggsanslag utbildningsnämnden 2023-12-14 

Bedömning 
Prognosen har förändrats sedan utbildningsnämnden lämnade sitt äskande till 
kommunfullmäktige.  

Årsprognosen per november är -300 000 kronor, snarare än de -1 410 000 kronor som 
prognostiserades tidigare. Avvikelsen i förhållande till budget är, enligt förvaltningen, att 
betrakta som minimal varför en tilläggsbudget i december är svår att motivera.  

Dagens sammanträde 
Ilko Corkovic (S) konstaterar att det ekonomiska läget har ändrats markant från tidpunkten 
då utbildningsnämnden lämnade en förfrågan om ett tilläggsanslag och ser numera ut att 
göra ett positivt resultat i istället. 

Erik Arvidsson (SD) framförde att i och med att utbildningsnämnden ser ut att göra ett positivt 
resultat så är inte Sverigedemokraternas yrkande och reservation från föregående 
kommunstyrelsemöte längre aktuellt och ställer sig således bakom kommunstyrelsens 
förslag. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S), Erik Arvidsson (SD) och Jeanette Sandström (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Utbildningsnämnden 
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§ 17 Diarienummer 2023/176 792 KS 

Aktieägartillskott Borgholmshem 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 upphäva kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 § 202. 

att2  uppdra åt kommunstyrelsen att överföra 8 500 000 kronor i aktieägartillskott till 
Borgholmshem AB, samt att skriva ett öppet yrkande om detta i deklarationen för 
Borgholmshem AB. 

Ärendebeskrivning 
Borgholmshem AB bildades 2021-10-20. Bolaget var då tomt och i behov av kapital för att 
kunna köpa bostadsfastigheterna från Borgholms kommun och från Borgholm Energi. 
Frågan har ställts till KPMG om att utreda: 

• vad ett aktieägartillskott kan utgöras av 
• om kommunen kan tillföra aktieägartillskott 
• vilka möjligheter det finns att överföra kapital/fastigheter via en nyemission 

Anledningen till att det behöver utredas är att Borgholmshem ska bedrivas på kommersiella 
grunder. Utifrån detta underlag finns tre alternativ. 

A. Att ansöka om förhandsbesked hos Skatterättsnämnden för att se att det är tillåtet att göra 
ett aktieägartillskott. 

B. Att tillskottet behandlas som skattepliktigt driftbidrag  
C. Att göra ett aktieägartillskott och när deklarationen görs för året göra ett öppet yttrande om 

varför det bör anses vara ett aktieägartillskott och inte ett driftbidrag. 

KPMG har också utrett om det går att göra fastighetsöverlåtelser i stället för eller som 
komplement till likvida medel. Bedömningen är att det ska hanteras på samma sätt som att 
det är likvida medel och att fastigheten ska föras över till marknadsvärde. Finns ingen 
värdering behöver den göras innan affären kan göras. 
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Beslutsunderlag 
Beslut kommunfullmäktige 2022-12-12 § 202 
Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-05 § 204 
Tjänsteskrivelse – Kapitalisering av Borgholmshem AB 
Beslut kommunstyrelsen 2023-12-19 § 176 

Bedömning 
Det valda alternativet kostar minst och ger mest nytta för Borgholmshem om Skatteverket 
går på vår bedömning i deklarationen. Alternativet kräver hjälp av skattekonsulter. 

Konsekvensanalys 
Beslutet kommer belasta Borgholms kommuns likviditet och resultat. 

+  Bedömningen kan bli att det är aktieägartillskott vilket gynnar Borgholmshem bäst 

-   I deklarationen ska ett öppet yrkande skrivas om varför ägaren anser att det är ett 
aktieägartillskott. Till det kommer hjälp behövas av skattekonsulter.  

-  Skatteverket kan ändå göra en annan bedömning i deklarationen vilket kan leda till 20,6% 
skatt. Eftersom ett öppet yrkande skrivits kommer det sannolikt inte att bli några extra 
kostnader från Skatteverket. 

 

Yrkande 
Staffan Larsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
Ekonomiavdelningen 
Verkställande direktör Borgholmshem AB 
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§ 18 Diarienummer 2023/137 059 KS 

Avsiktsförklaring angående skolskjuts- och 
trafikupphandling 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet med kompletterande frågeställningar (dessa anges i bilaga 3 
till kommunfullmäktiges protokoll). 

Ärendebeskrivning 
Med anledning av att Kalmar länstrafik ska upphandla allmän kollektivtrafik, skolskjuts och 
serviceresor för en ny avtalsperiod behöver också omfattningen på samverkan och 
samverkansavtalet mellan länets kommuner och Kalmar länstrafik hanteras.  

Idag finns samverkan mellan Kalmar länstrafik och samtliga tolv kommuner i Kalmar län 
gällande persontrafik. Samverkan består dels av upphandlade trafikavtal som omfattar 
allmän kollektivtrafik, skolskjuts och serviceresor. Därtill finns ett samverkansavtal som 
reglerar hur trafikkostnader, biljettintäkter, kringtjänster och eventuella tillköp av trafik ska 
hanteras löpande mellan parterna.  

Det finns två olika trafikavtal mellan Kalmar länstrafik och trafikföretagen. Det ena 
trafikavtalet (trafikavtal 2020) avser upphandlad trafik med mindre fordon som i första hand 
den anropsstyrda trafiken avropas från, detta avtal gäller till och med 2025-12-31. Det andra 
trafikavtalet (trafikavtal 2017) avser i huvudsak linjetrafik och skolskjuts, detta avtal gäller till 
och med 2027-08-15.      

Det finns ett samverkansavtal mellan Kalmar länstrafik och respektive kommun. 
Samverkansavtalet har samma avtalslängd som trafikavtal 2017 och löper därmed ut 2027-
08-15.  

I nuläget upphandlar kommunen trafik gällande elever med växelvis boende och elever med 
särskilda behov på egen hand.  

Borgholms kommun behöver ta ställning till i vilken omfattning kommunen avser deltaga i 
gemensam trafikupphandling vilket innebär att kommunen ger Kalmar länstrafik i uppdrag att 
upphandla skolskjutstrafik för kommunens behov. Möjlig omfattning på samverkan framgår 
av tabellen på sidan 4 i dokumentet ”utkast avsiktsförklaring avseende samverkan 
persontrafik”. 
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Beslutsunderlag 
Utkast avsiktsförklaring avseende samverkan persontrafik 2023-10-20.  
Skrivelse avsiktsförklaring trafikupphandling 2023-10-20. 
Beslut kommunstyrelsens 2023-12-19 § 178 
Skriftlig reservation från Carl Malgerud (M) och Marcel van Luijn (M) 2023-12-22 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S), Staffan Larsson (C), Sara Kånåhols (V), Johan Hellborg (S), Lars Ljung (S) 
yrkar bifall till attsats 2 och 3 i kommunstyrelsens förslag. 
 
Ilko Corkovic (S), Staffan Larsson (C), Sara Kånåhols (V), Johan Hellborg (S), Lars Ljung (S) 
yrkar bifall till attsats 1 i kommunstyrelsens förslag, med justeringen sju i stället för fem 
upphandlingsområden. 

Marcel van Luijn (M), Anette Hemlin (FÖL), Erik Arvidsson (SD), Madeleine Karström (KD) 
och Elisabeth Appeltoft Petersson (M) yrkar på minoritetsåterremiss enligt motiveringen som 
anges i bilaga 3 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Ilko Corkovic (S) och Johan Hellborg (S) yrkar på att ärendet ska behandlas idag. 

Ordförande konstaterar att det finns 3 förslag till beslut.  

Beslutsordning 
Ordförande börjar med att ställa yrkandet om minoritetsåterremiss mot yrkandet om att 
behandla ärendet idag. 

Av framställd beslutsordning på framlagda yrkanden finner ordföranden att 
Kommunfullmäktige beslutar bifalla yrkandet om att behandla ärendet idag. 

Omröstning begärs avseende om ärendet ska återremitteras eller behandlas idag. 

Omröstning 
Omröstning är begärd och ska verkställas. De som stödjer att ärendet ska behandlas idag 
röstar ja och de som stödjer att ärendet ska återremitteras röstar nej. 

Vid omröstning avges 21 ja-röster och 14 nej-röster. 0 avstår från att rösta. Därmed beslutar 
kommunfullmäktige att återremittera ärendet då minst en tredjedel av kommunfullmäktiges 
ledamöten stödjer minoritetsåterremissen. 

Beslutet skickas till 
• Kalmar länstrafik 
• Planeringschef 
• Administrativ chef utbildningsförvaltningen  
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§ 19 Diarienummer 2023/106 109 KS 

Motion (Erik Arvidsson SD) -Ta bort vegetariska dagen i 
skolan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fortsätta följa de antagna Globala målen samt den antagna kostpolicyn för 
Borgholms kommun och därmed upprätthålla nivån med vegetarisk måltid inom 
förskola och skola en dag i veckan i snitt.  

Ärendebeskrivning 
Erik Arvidsson (SD) föreslår i motion inkommen 2023-05-15 ”att det alltid ska finnas ett 
alternativ med en kött eller fiskrätt när det serveras vegetarisk mat i skolan”.  

Motionen har behandlats och beretts i kommunstyrelsens tekniska utskott och 
kommunstyrelsen. Där föreslår man i stället ” att fortsätta följa de antagna Globala målen 
samt den antagna Kostpolicyn för Borgholms kommun och därmed upprätthålla nivån med 
vegetarisk måltid inom förskola och skola en dag i veckan i snitt”. 

Erik Arvidsson (SD) reserverade sig mot detta i kommunstyrelsens i förmån för motionärens 
förslag. 

Beslutsunderlag 
Kostpolicy för Borgholms kommun antagen KF 2020-04-20 §74 
Tjänsteskrivelse 2023-08-23 
Beslut kommunstyrelsens tekniska utskott 2024-10-12 § 49 
Beslut kommunstyrelsen 2023-12-19 § 181 
Reservation KS ärende 14_2 2023-12-22 

Bedömning 
2020 antog Borgholms kommun den nya kostpolicyn som styrdokument för 
kostverksamheten. 2020 antog Borgholms kommun även de Globala målen från FN:s 
utvecklingsprogram. I kostpolicyn kopplas Livsmedelsverkets rekommendationer, de 
nordiska näringsrekommendationerna samt de Globala målen ihop. Det är ett gediget 
dokument som står upp för människa och miljö och värnar allas vår framtid. 

Borgholms kommun har en väl formulerad kostpolicy som håller i många år framöver. Att 
genomföra ändringar enligt förslagen strider mot Livsmedelsverkets rekommendationer och 
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då hade också Borgholms kommun varit den enda kommun i Sverige som inte följer 
rekommendationerna.  

Konsekvensanalys 
Konsekvensen blir att Borgholms kommun inte längre upprätthåller tidigare fattade beslut 
som syftar till att förbättra klimat och hälsa. 

Yrkande 
Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall till motionärens förslag. 

Marcel van Luijn (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Av framställd beslutsordning på framlagda yrkanden finner ordföranden att 
Kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Omröstning begärs avseende huruvida kommunfullmäktige ska besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag ”att fortsätta följa de antagna Globala målen samt den antagna 
Kostpolicyn för Borgholms kommun och därmed upprätthålla nivån med vegetarisk måltid 
inom förskola och skola en dag i veckan i snitt” eller motionärens förslag ”att det alltid ska 
finnas ett alternativ med en kött eller fiskrätt när det serveras vegetarisk mat i skolan”. 

Omröstning  
Omröstning är begärd och ska verkställas. De som stödjer kommunstyrelsens förslag röstar 
ja och de som stödjer motionärens förslag röstar nej. 

Vid omröstning avges 29 ja-röster och 4 nej-röster. 2 avstår från att rösta. Därmed beslutar 
kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 
Erik Arvidsson (SD) reserverar sig mot beslutet i förmån för motionärens förslag. 

Beslutet skickas till 
• Motionären 
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§ 20 Diarienummer 2023/104 109 KS 

Motion (Erik Arvidsson SD)- Möjlighet till utveckling av 
översta våningen på Kronomagasinet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  avslå motionen. 

Ärendebeskrivning 
Erik Arvidsson (SD) föreslår i motion inkommen 2023-05-15 att kommunen ser över 
möjligheterna vad vi kan göra med översta våningen på Kronomagasinet. 

Beslutsunderlag 
Motion Erik Arvidsson (SD) - Möjlighet till utveckling av översta våningen på Kronomagasinet 
Beslut kommunstyrelsen 2023-12-19 § 182 

Bedömning 
Tredje våningen på Kronomagasinet har stor potential som konsertlokal men tidigare 
utredningar visar att kombinationen av regelverk och kostnader inte gör det försvarbart att gå 
vidare med sådana planer i dagsläget.  

Yrkande 
Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall till motionärens förslag. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Av framställd beslutsordning på framlagda yrkanden finner ordföranden att 
Kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 
Erik Arvidsson (SD) reserverar sig mot beslutet i förmån för bifall till motionärens förslag. 

Beslutet skickas till 
• Motionären 
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§ 21 Diarienummer 2021/173 109 KS 

Motion (Carl Malgerud M) - Utveckling och samordning av 
turism samt kultur och natur på Öland 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att1 avslå förslaget att uppdra åt kommuncheferna att utreda förslag med konsekvenser 
för att samordna kulturarvsorganisationen. 

att2 avslå förslaget att föreslå Ölands kommunalförbund att organisera denna 
verksamhet i Ölands kommunalförbund. 

att3 avslå förslaget att berörda budgetar i respektive kommun överförs till Ölands 
Kommunalförbund. 

att4 uppdra åt kommunchefen att ta initiativ till dialog med Ölands Besöksnäring AB och 
Mörbylångas kommun gällande framtida samarbetsformer och arbetssätt avseende 
utveckling av kulturarvet och kulturella anläggningar.     

Ärendebeskrivning 
En motion rörande utveckling och samordning av turism samt natur och kultur på Öland, 
inkom från Carl Malgerud (M) 2021-10-08. Denna har sedan beretts av kommunstyrelsen. 

I motionen föreslås att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun ska utreda och skapa 
en gemensam kulturarvsorganisation, föreslå Ölands kommunalförbund att organisera denna 
verksamhet i Ölands kommunalförbund samt att berörda budgetar ska överföras till Ölands 
kommunalförbund.       

 

Beslutsunderlag 
Motion inkommen av Carl Malgerud (M) 2021-10-08 
Beslut KF 2021-10-18 § 21 

Bedömning 
Sedan motionen inkom till kommunfullmäktige har förutsättningarna för Ölands 
kommunalförbund förändrats.  

Ölands kommunalförbund står inför avveckling. Turismorganisationen har enligt beslut i 
respektive medlemskommun flyttat till ett gemensamt turismbolag. Att skapa en gemensam 
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kulturarvsorganisation och organisera denna i Ölands kommunalförbund är därmed inte 
längre ett möjligt alternativ.  

I motionen understryks vikten av samordning utifrån ett helhetsperspektiv. Motionären 
nämner som exempel att frågor avseende marknadsföring, verksamhetsutveckling, 
utställningsproduktion och pedagogik gällande kulturarvet och kulturella anläggningar kan 
utvecklas av kommunerna gemensamt.  

I nuläget arbetar turismorganisationen med aktörerna som motionären nämner, både var och 
en för sig och gemensamt. Turismorganisationen träffar samtliga aktörer gemensamt en till 
två gånger om året i forumet Unika besöksmålsgruppen. Förvaltningen ser positivt på ett 
fortsatt och utvecklat samarbete med det nya turismbolaget och Borgholms kommun 
gällande frågor som ligger inom ramen för bolagets affärsverksamhet, och enbart Borgholms 
kommun avseende eventuella övriga frågor.  

För att möjliggöra detta bör Borgholms kommun ta initiativ till dialog med turismbolaget 
Ölands Besöksnäring AB och Mörbylånga kommun för att se över framtida samarbetsformer 
och arbetssätt. Detta ligger i linje med uppdraget som respektive kommuns 
kommundirektör/chef fick efter folkomröstningen av Öland – en kommun, det vill säga 
uppdraget att se över samarbetsmöjligheter och lyfta fram sådana verksamheter där 
samarbete och samverkan är en enkel och uppenbar möjlighet.  

 

Dagens sammanträde 
Carl Malgerud (M) påpekar att motionen har fördröjts oacceptabelt länge, vilket resulterat i att 
han inte kan rösta igenom sin egen motion då den blivit inaktuell, och uppmanar till en 
snabbare beredningsprocess. 

Kommunstyrelsens ordförande Ilko Corkovic (S) och kommunfullmäktiges ordförande Ann 
Nilsson (S) instämmer i att kritiken är befogad och avser att säkerställa att 
beredningsprocessen görs snabbare så att motioner behandlas inom föreskriven tid, men 
understryker att fördröjning av denna motion åtminstone till en del kan förklaras av det oklara 
läget som rådde kring Ölands kommunalförbundet och inrättandet av en 
besöksnäringsorganisation. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Motionären      
• Kommunchefen     
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§ 22 Diarienummer 2022/151 109 KS 

Motion (Carl Malgerud M) - Om att snarast tydliggöra 
flyttplaner i samband med det nya boendet på Ekbacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna redovisad flyttplan och kostnader som gäller flytt från Soldalen och 
Strömgården till nya vård och omsorgsboendet Tullgatan 40 och att motionen 
därmed kan anses bifallen. 

Ärendebeskrivning 
Carl Malgerud (M) föreslår i motion inkommen till KF 2022-09-19:  

”Att uppdra åt socialnämnden att snarast upprätta en realistisk flyttplan som en konsekvens 
av det nya boendet, samt att uppdra åt kommunstyrelsen att inkludera alla kostnader och 
investeringar som är berörda av inflytten till det nya boendet och kvarvarande kostnader för 
befintliga boenden. De finansiella effekterna ska där så inte är fallet inkluderas i finansplanen 
för 2024–2026.” 

Socialförvaltningen tog fram följande flyttplan inför flytten till Tullgatan 40 

Datum Berörd enhet Flytthjälp 

4 mars – 24 mars Strömgården Flyttfirma - offert 

4 mars – 24 mars Ekbacka 2 
(behov av renovering av golv) 

AME/Vaktmästare 

25 mars – 14 april Soldalen DB Flyttfirma - offert 

15 april – 5 maj Ekbacka 5 
(renovering) 

AME/Vaktmästare 

6 maj- 19 maj Soldalen ÄB Flyttfirma - offert 
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Bedömning 
Det som är budgeterat inför 2024 som är kopplat till inflytten till det nya boendet är: 

- Flyttkostnader extern leverantör, upphandling är genomförd 
- Flyttkostnader internt (Arbetsmarknad- och vuxenenheten) 
- Inköp av inventarier (spoldesinfektorer, diskdesinfektorer, läkemedelsskåp, möbler till 

mötesrum, matsal och aktivitetsrum, IT-utrustning, köksutrustning, sängar, armaturer, 
städutrustning). Detta ingår beslutad investeringsbudget inför 2024. 

 

Beslutsunderlag 
Motion från Carl Malgerud (M) 220918; Motion att snarast tydliggöra flyttplaner, 
tidsutsträckning och kostnader för flytt-, och organisation i samband med det nya boendet på 
Ekbacka (klart första kvartalet 2024). 
Beslut SN 2023-10-04; Inför flytt till nya äldreboendet Ekbacka 
Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-05 § 214 
Beslut kommunstyrelsen 2023-12-19 § 184 

Dagens sammanträde 
Denna paragraf behandlades tillsammans med föregående paragraf. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Motionären 
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Bilaga 1 till Kommunfullmäktiges protokoll.

Sida 1 av 1

Uppropslista nr. 1
Borgholms kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 klockan 14:00:39.

Ledamöter Parti Krets Tjänstgörande ersättare Närv. Frånv.

Ilko Corkovic (S) - X
Jeanette Sandström (S) - X
Carl Malgerud (M) - X
Erik Arvidsson (SD) - X
Joel Schäfer (S) - X
Staffan Larsson (C) - X
Annette Hemlin (FÖL - X
Marie Johansson (S) - Kennert Georgsson X
Marcel van Luijn (M) - X
Lars Ljung (S) - X
Torbjörn Nilsson (SD) - X
Sofie Gustafsson Fohlin (S) - Seham Hesso X
Sara Kånåhols (V) - X
Marwin Johansson (KD) - Madeleine Karström X
Johan Hellborg (S) - X
Anders Nyholm (M) - X
Sofia Laneborg (C) - X
Ann Nilsson (S) - X
Julius Winberg Sääf (S) - X
Torbjörn Johansson (FÖL - X
Kjell Ivar Karlsson (SD) - X
Sven-Erik Svensson (S) - X
Björn Andrén (M) - X
Marie-Helen Ståhl (S) - X
Kerstin Kyhlberg Engvall (S) - Eva-Lena Israelsson X
Tomas Zander (C) - X
Gia Thörnquist (S) - X
Lenamarie Wikström (M) - Kristina Linåker X
Rolf Edmark (SD) - X
Peter Samuelsson (S) - X
Mats Olsson (FÖL - X
Marie Konnberg (S) - X
Elisabeth Appeltoft Petersson (M) - X
Erol Morina (S) - Nils Hjertqvist X
Stefan Wiberg (V) - X

SUMMA: 35 0
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Bilaga 2 till Kommunfullmäktiges protokoll.

Sida 1 av 1

Omröstningslista nr. 1
Borgholms kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 klockan 16:04:15.

18 Avsiktsförklaring angående skolskjuts- och trafikupphandling 2023/137 059
Ja: Behandla ärendet idag 
Nej: Återremiss
Ledamöter Parti Krets Ersättare Ja Nej Avst Frånv

Ilko Corkovic (S) - X 
Jeanette Sandström (S) - X 
Carl Malgerud (M) - X 
Erik Arvidsson (SD) - X 
Joel Schäfer (S) - X 
Staffan Larsson (C) - X 
Annette Hemlin (FÖL - X 
Marie Johansson (S) - Kennert Georgsson X 
Marcel van Luijn (M) - X 
Lars Ljung (S) - X 
Torbjörn Nilsson (SD) - X 
Sofie Gustafsson Fohlin (S) - Seham Hesso X 
Sara Kånåhols (V) - X 
Marwin Johansson (KD) - Madeleine Karström X 
Johan Hellborg (S) - X 
Anders Nyholm (M) - X 
Sofia Laneborg (C) - X 
Ann Nilsson (S) - X 
Julius Winberg Sääf (S) - X 
Torbjörn Johansson (FÖL - X 
Kjell Ivar Karlsson (SD) - X 
Sven-Erik Svensson (S) - X 
Björn Andrén (M) - X 
Marie-Helen Ståhl (S) - X 
Kerstin Kyhlberg Engvall (S) - Eva-Lena Israelsson X 
Tomas Zander (C) - X 
Gia Thörnquist (S) - X 
Lenamarie Wikström (M) - Kristina Linåker X 
Rolf Edmark (SD) - X 
Peter Samuelsson (S) - X 
Mats Olsson (FÖL - X 
Marie Konnberg (S) - X 
Elisabeth Appeltoft Petersson (M) - X 
Erol Morina (S) - Nils Hjertqvist X 
Stefan Wiberg (V) - X 

SUMMA: 21 14 0 0
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Ärendet ska återremitteras så att vi får ett bättre beslutsunderlag, helst 
med några garantier från KLT att våra önskemål SKA beaktas. 

Det slutgiltiga beslutet ska tydligt definiera följande: 

- Vilka är Borgholms kommuns geografiska områden, där varje skola är ett
separat paket?

- Vilket bränsle vill Borgholms kommun ska användas?
- Vilka typ av fordon?
- Krav på utformning av fordon?
- Krav på lokalkännedom?
- Hur vill Borgholms kommun att linjedragning och turtäthet ser ut?

Bilaga 3: Minoritetsåterremiss
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Bilaga 4 till Kommunfullmäktiges protokoll.

Sida 1 av 1

Omröstningslista nr. 3
Borgholms kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 klockan 16:14:15.

19 Motion (Erik Arvidsson SD) -Ta bort vegetariska dagen i skolan 2023/106 109
Ja: Kommunstyrelsens förslag
Nej: Motionärens förslag
Ledamöter Parti Krets Ersättare Ja Nej Avst Frånv

Ilko Corkovic (S) - X 
Jeanette Sandström (S) - X 
Carl Malgerud (M) - X 
Erik Arvidsson (SD) - X 
Joel Schäfer (S) - X 
Staffan Larsson (C) - X 
Annette Hemlin (FÖL - X 
Marie Johansson (S) - Kennert Georgsson X 
Marcel van Luijn (M) - X 
Lars Ljung (S) - X 
Torbjörn Nilsson (SD) - X 
Sofie Gustafsson Fohlin (S) - Seham Hesso X 
Sara Kånåhols (V) - X 
Marwin Johansson (KD) - Madeleine Karström X 
Johan Hellborg (S) - X 
Anders Nyholm (M) - X 
Sofia Laneborg (C) - X 
Ann Nilsson (S) - X 
Julius Winberg Sääf (S) - X 
Torbjörn Johansson (FÖL - X 
Kjell Ivar Karlsson (SD) - X 
Sven-Erik Svensson (S) - X 
Björn Andrén (M) - X 
Marie-Helen Ståhl (S) - X 
Kerstin Kyhlberg Engvall (S) - Eva-Lena Israelsson X 
Tomas Zander (C) - X 
Gia Thörnquist (S) - X 
Lenamarie Wikström (M) - Kristina Linåker X 
Rolf Edmark (SD) - X 
Peter Samuelsson (S) - X 
Mats Olsson (FÖL - X 
Marie Konnberg (S) - X 
Elisabeth Appeltoft Petersson (M) - X 
Erol Morina (S) - Nils Hjertqvist X 
Stefan Wiberg (V) - X 

SUMMA: 29 4 2 0
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Detta dokument är elektroniskt signerat enligt EU:s förordning eIDAS och 
utgör en avancerad elektronisk underskrift och är juridiskt bindande.

Sekreterare: Anton Karlsson

Ordförande: Ann Nilsson

Ledamot: Marcel van Luijn

Ledamot: Jeanette Sandström
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